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آغاز جام رمضان فوتسال در همدان
ســپهرغرب، گروه ورزشــی: دبیر هیئت فوتبال 
استان همدان از آغاز جام رمضان فوتسال در ادارات 

و نهادهای استان خبر داد.
مهــدی بوجاریان با اشــاره به برگزاری مســابقات جام 
رمضان در رشــته فوتســال، اظهار کرد: این جــام یکی از 
قدیمی ترین جام های ورزشــی در کشــور است که شور و 

هیجان خاصی دارد.
وی ادامه داد: از همین رو و طبق ســال های گذشــته، 
هیئت فوتبال اســتان همدان در رشته فوتسال در رمضان 

اقدام به برگزاری این جام ویژه ادارات و نهادها کرده است.
دبیر هیئت فوتبال اســتان همــدان تصریح کرد: طبق 
برنامه ریــزی ما در هیئت  فوتبال اســتان، بیشــتر، کیفیت 
مســابقات مهم بوده و توجهی به کمیت نداشتیم، بنابراین 
تنها اجازه حضور هشت تیم را در این مسابقات صادر کردیم.
وی افزود: در قرعه کشی این مسابقات، تیم های علوم پزشکی، 
آموزش وپرورش، سازمان نظام مهندسی و حامیان کودکان سرطانی 
در گروه نخست قرار گرفته اند. بوجاریان عنوان کرد: تیم های رسانه 
ورزش )خانه مطبوعات(، هیئت فوتبال استان، بانک ملت و کمیته 

امداد در گروه دوم حضور دارند.
وی اضافه کرد: مرحله گروهی این مســابقات از دوشنبه 
30 اردیبهشت  تا پنجشنبه 9 خردادماه ادامه خواهد داشت 
و سعی ما بر این است که مسابقات فینال و رده بندی را نیز 

قبل از اتمام ماه مبارک به پایان برسانیم.
دبیــر هیئت فوتبال اســتان همدان خاطرنشــان کرد: 
همچنین داوران خوب رشــته فوستال استان، این مسابقات 

را قضاوت خواهند کرد.

نماینده فدراسیون فوتبال از استادیوم 
15خرداد کرمانشاه بازدید کرد

ســپهرغرب، گروه ورزشــی: نماینده فدراسیون 
فوتبال و ای.اف.سی از استادیوم 15 خرداد کرمانشاه 

بازدید به عمل آورد.
بازدید میدانی ســهیل مهــدی، نماینده فدراســیون و 
ای.اف.ســی از زمیــن چمــن، رختکــن، وروردی تیم ها و 
تماشــاچی، ســالن کنفرانس، جایگاه خبرنگاران و وی.آی.
پی اســتادیوم 15 هزار نفری 15خرداد کرمانشاه، به همراه 
محمدابراهیم الهی تبار، معاون سیاسی و امنیتی استانداری 
کرمانشــاه، صابــر رحیمی مدیــرکل اداره ورزش و جوانان 
استان کرمانشاه و دیگر مسؤولان ورزش استان و شهرستان 

کرمانشاه یکشنبه شب گذشته انجام شد.
بر اساس این گزارش، این بازدید در راستای تأیید نهایی 
این استادیوم برای رقابت های فینال جام حذفی و مقدماتی 

نوجوانان آسیا صورت گرفت.
 طی روزهــای اخیر برخی رســانه ها به نقــل از رئیس 
ســازمان لیگ از اعلام قطعی مشهد به عنوان میزبان فینال 

جام حذفی خبر داده بودند.
بر اســاس اخبار موثق، میزبان قطعی فینال جام حذفی 
تاکنون مشــخص نیست و همچنان که در متن صحبت های 
رئیس ســازمان لیگ مشــخص بود، وی از قطعیت میزبانی 

مشهد سخن نگفته است.
گفتنی است، استادیوم 15 خرداد کرمانشاه از هر لحاظ 
آماده میزبانی اســت و انتظار می رود ســازمان لیگ باهدف 

توسعه فوتبال در این استان با این میزبانی موافقت کند.

خبــر

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:
چرا خودروسازان که 3 برابر قیمت 

جهانی خودرو فروختند،50 هزار 
میلیارد تومان بدهی دارند؟

سپهرغرب، گروه اقتصادی: 
و  صنایع  کمیســیون  عضو 
معادن مجلــس با بیان اینکه 
متولی  خــودرو  صنعت  باید 
در  که  کسانی  و  باشد  داشته 
این صنعت اشــتباه کرده اند 
صنعت  گفت:  دهنــد،  تاوان 
سه  درحالی که  خودروسازی 

برابر قیمــت جهانی خودرو فروخته اســت 50 هزار 
میلیارد تومان بدهی دارد.

محمدرضا منصوری اظهار کــرد: اجرای مصوبه مجلس 
در خصوص ساماندهی صنعت خودرو با توجه به ممنوعیت 

واردات خودروها امکانپذیر نیست.
وی ادامه داد: این طرح ابتدا برای ساماندهی بازار خودرو 

بود که  به طرح ساماندهی صنعت خودرو تبدیل شد.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس تصریح کرد: بر 
اســاس این مصوبه از خودروهای پرمصرف عوارض  بیشتری 

دریافت می شود.
منصــوری با بیان اینکه عرضه و تقاضــا در بازار خودرو 
باید متعادل شــود، اضافه کرد: مسؤول بدهی انباشته شده 

خودروسازان نیستیم.
وی با اشاره به اینکه 95 درصد قطعه سازان خودرو زیر فشار  
هســتند و فقط پنج درصد آن ها به دلیــل قرار گرفتن روابط 
به جای ضوابط وضع خوبی دارند، افزود: قطعه ساز باید پولش را 

بگیرد اما خودروساز به دلیل بدهی پول قطعه ساز  را نمی دهد.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس اذعان کرد: تا 
زمانی  که خودروسازی دولتی است وضع همین روند را دارد 
زیرا کســی که در زیان هم شریک نباشــد آن مجموعه را 

زمین می زند.
منصوری با بیان اینکه باید صنعت خودرو متولی داشته 
باشد و کسانی که در این صنعت اشتباه کرده اند تاوان دهند، 
خاطرنشان کرد: صنعت خودروســازی درحالی که سه برابر 
قیمت جهانی خودرو فروخته است اما50 هزار میلیارد تومان 

بدهی دارد.
وی یادآوری کرد: برای تحویل خودرو به اشخاصی که در 

نوبت هستند باید جلوی فروش نقدی خودرو گرفته شود.
عضو کمیســیون صنایــع و معادن مجلــس ادامه داد: 
خصوصی سازی باید از دولت گرفته شود و نهادی حاکمیتی 
 این مســؤولیت را به عهده بگیرد زیــرا دولت ها اصل 44 را 

درست اجرا نکرده اند.
منصــوری با بیان اینکه برای رفــع محدودیت در عرضه 
خودرو باید خودروهایی که بــا 50 هزار کیلومتر کارکرد   و 
با پلاک ایران در مناطق آزاد اسقاط می شوند را وارد کشور 
کنیــم، تأکید کرد: دولت می بایســت بــرای کاهش قیمت 

خودرو، خودرو وارد کند.

خبــر

اقتصادی - ورزشی

نیروگاه  اقتصــادی:  گروه  ســپهرغرب، 
نیم اخیر، دستاوردها  دماوند طی سه سال و 
ابعــاد ملی و  و موفقیت هــای متعددی در 
بین المللی با مدیریت و کار جهادی مهندسان 
ایرانــی و باوجود همه تحریم ها داشــته که 
مهم ترین این دستاوردها از سوی مدیرعامل 

این نیروگاه تشریح شده است.
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولیــد برق نیروگاه 
دماونــد در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری 
تسنیم، اظهار کرد: نیروگاه دماوند با ظرفیت اسمی دو 
هزار و 868 مگاوات، در حال حاضر بزرگ ترین نیروگاه 
تولید برق در کشور و در نوع خود در خاورمیانه است.
ســیامک میرزایی افــزود: بهره بــرداری از فاز 
نخســت این نیــروگاه که شــامل 12 واحد گازی 
اســت با تکمیل ســاخت و نصب در سال 1385 
محقق شد؛ همچنین در ســال 1386 تبدیل این 
نیروگاه به ســیکل ترکیبی با احداث 6 واحد بخار 
آغاز و در سال 1391 احداث این واحدها تکمیل و 

بهره برداری از آن ها محقق شد.
وی با بیان اینکه آغــاز کارم در نیروگاه دماوند 
به ســال 1382 که زمان تأسیس و شروع احداث 
واحدهای این نیروگاه بود بازمی گردد، تصریح کرد: 
در آن زمــان به عنوان مدیر مکانیــک و تعمیرات 
مشــغول به کار شدم و در ســال 1394 به عنوان 
مدیرعامــل شــرکت تولید بــرق دماونــد و عضو 

هیئت مدیره به فعالیت خود ادامه دادم.
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید برق نیروگاه 
دماوند در تشریح فعالیت ها و دستاوردهای شاخص 
محقق شــده در ســال های مدیریت خود، عنوان 
کرد: موفق شــدیم مصرف آب نیــروگاه را از هفت 
میلیون لیتر در روز که میزان مصرف در ســال 93 

و ســال های قبل از آن بود، به 2.5 میلیون لیتر در 
روز کاهش دهیم که این کار منجر به صرفه جویی 
دو میلیارد و 500 میلیون لیتر آب در فاصله زمانی 
سه ســال شــد و از هدررفت 205 میلیارد تومان 

جلوگیری کردیم.
میرزایــی افزایــش ضریب آمادگی نیــروگاه را 
از دیگر دســتاوردها دانســت و ادامه داد: آمادگی 
کسب شــده در سال 97 جهت تولید 18 میلیارد و 
500 میلیون کیلووات ساعت و در سال 96 نیز 18 
میلیارد و 300 میلیون کیلووات ساعت بود که ثبت 

این ارقام در کشور بی سابقه است.
وی خاطرنشان کرد: خروج اضطراری واحدهای 
نیروگاه که در ســال 93 و قبل از آن 6 درصد بود 
را بــه کمتــر از یک درصد کاهــش دادیم که این 

دستاورد نیز در نوع خود در کشور بی سابقه بود.
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید برق نیروگاه 
دماونــد از برقــراری کامل سیســتم کاندیشــن 
مانیتورینگ در جهــت حفظ و نگهداری تجهیزات 
دوار و بهره برداری صحیــح از تجهیزات نیروگاهی 
در نیــروگاه دماوند خبر داد و تأکید کرد: به جرأت 
می توان گفت که این سیستم بهترین نوع خود در 

سطح نیروگاه های کشور است.
میرزایی گفت: موفق به تعمیر 500 عدد کارت 
الکترونیکی با همکاری اساتید و متخصصان ایرانی 
شــدیم که ایــن کار باعث صرفه جویی ارزی ســه 
میلیون یورویی شــد، به طوری که کلیه هزینه های 
صورت گرفته از قبیل خرید اقلام لازم و دســتمزد 

تهیه آن کمتر از 500 میلیون تومان طی سه سال 
شده است.

وی تصریح کرد: نصب سیستم خنک کن مدیا به 
جهــت افزایش تولید واحدهــای گازی که به جرأت 
می تــوان گفت که بزرگ ترین پــروژه در دنیا در نوع 
خود به صورت هم زمان اســت موجب افزایش تولید 
240 مگاواتی نیروگاه در ساعت اوج مصرف تابستان 
می شود که با هزینه یک چهارم هزینه نصب یک واحد 

گازی 160 مگاواتی انجام شده است.
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید برق نیروگاه 
دماوند اذعان کرد: انجام بیش از 300 فعالیت جدید 
و مهم جهت جلوگیری از خروج های اضطراری که 
تماماً توســط همکاران جوان و خدوم خود نیروگاه 
با تشکیل کمیته ای فنی تخصصی صورت گرفته از 
دستاوردهای مهم ســال های اخیر نیروگاه است و 

کماکان اجرای چنین فعالیت هایی ادامه دارد.
میرزایی با بیان اینکه کلیه مشکلاتی که از 15 
سال پیش و از زمان نصب نیروگاه وجود داشته در 
سه ســال و نیم گذشته مرتفع شده است، یادآوری 
کــرد: این اقدامات موجب وجــود آمادگی و تولید 

مناسب واحدهای نیروگاه در سال های اخیر شد.
وی افزود: بازنگری در چارت ســازمانی نیروگاه 
برای نخستین بار در جهت ایجاد انگیزه انجام شد، 
به نحوی که هزینه های ارتقای شغلی کارکنان نیز از 

محل صرفه جویی ها تأمین می شود.
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید برق نیروگاه 
دماوند از اجرای موفق آزمونه یک طرح تحقیقاتی 

در ایــن نیروگاه برای نخســتین بار در جهان خبر 
داد و اظهار کرد: بررسی، مطالعه و ساخت دستگاه 
تولیــد آب از دود اگــزوز واحدهای بخــار در این 
نیروگاه که آزمونه آن نیز با موفقیت ساخته شده و 
در صورت صنعتی شــدن، نتایج آن حاکی از تولید 
روزانه 600 تا 700 هزار لیتر آب از هر واحد است 
که می تواند نیاز نیروگاه را از ســفره های زیرزمینی 

به عنوان منابع ملی به صفر برساند.
میررزایی ابراز کرد: کاهش زمان اورهال واحدها 
به تعداد 10 واحد از حدود 100 روز در هر واحد به 
45 تا 50 روز به نحوی که درمجموع 500 واحد روز 
کاهش زمان در اورهال را داشــتیم و درآمد حدود 
80 میلیــارد تومان از این طریــق را برای مالکان 

نیروگاه به همراه داشته است.
وی در خصــوص مطالعــه و برنامه ریزی جهت 
بازیافت پســاب نیــروگاه نیز، گفــت: مطالعات و 
برنامه ریزی ها جهت بازیافت پساب های نیروگاه به 
ارزان تریــن روش و بدون صرف هیچ انرژی صورت 
گرفته به طوری که شــاهد بازگشــت دوباره آب به 
چرخه به میزان تقریبی 100 میلیون لیتر در سال 
و پس ازآن روزانه 500 هزار لیتر در کمترین زمان 
ممکن باشیم که به زودی نسبت به ساخت و ایجاد 

امکانات لازم اقدام می شود.
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید برق نیروگاه 
دماوند خاطرنشــان کــرد: همچنیــن مطالعات و 
بررســی هایی به منظور بازیافــت بخارهای در حال 
اتلاف نیروگاه انجام گرفته تا بتــوان از این بخارها 

حدود 300 هزار لیتر آب استحصال کرد و در آینده 
نزدیک این اقدام عملیاتی می شود.

میرزایی اذعان کــرد: در نیروگاه دماوند تصفیه 
روغن هــای ضایعاتــی بــه روش شــیمیایی برای 
نخستین بار در دنیا با همکاری یکی از شرکت های 
دانش بنیان اجرایی شــد که محصــول این کار در 
یکی از واحدها مورد اســتفاده قرار گرفت و ازنظر 
کیفیت بسیار بالاتر از نمونه جدید آن بود؛ این کار 
می تواند در حوزه محیط زیســت کمک فراوانی به 

کشور کرده و از خروج ارز جلوگیری کند.
وی ادامه داد: انجام تعمیرات نیمه اساســی در 
بخش بخار به تعداد سه واحد و بویلرهای واحدهای 
بخار به تعداد هشــت بویلر توســط کارکنان خود 
نیــروگاه و کاهــش زمان بازدیدهــای آن ها باعث 
صرفه جویی بیش از هشت میلیارد تومان شده است.
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید برق نیروگاه 
دماونــد با بیــان اینکه موضوع ســاخت داخل در 
نیروگاه دماوند به صورت جدی دنبال شــد، تأکید 
کرد: پیگیری و اهتمام در خصوص ساخت قطعات 
یدکی در کشور در راستای فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب بــا عنوان ســال حمایــت از تولید ملی و 
همچنیــن اقتصاد مقاومتی صورت گرفت که نتایج 
بســیار خوبی نیز به دنبال داشت، چراکه از خروج 

ارز از کشور جلوگیری کرد.
به گفته میرزایی، برگزاری دوره های آموزشــی 
تخصصی و اجرای طرح رشد و ارتقای علمی و فنی 
کارکنان، برگزاری دو همایش کاربران نیروگاه های 
ســیکل ترکیبی V94.2 و برگزاری دو کنفرانس 
نیروگاه های کشــور به میزبانی شــرکت مدیریت 
تولید برق نیروگاه دماوند، از دیگر دســتاوردهای 

سال های اخیر این نیروگاه است.

همکاری  با  اقتصادی:  گروه  ســپهرغرب، 
وزارت اقتصــاد و ســازمان برنامه وبودجه، 
ایران  به  پول  بین المللی  کارشناسان صندوق 
آمدند تا در زمینه اصلاحات ســاختار بودجه 
کشــور و برخی مســائل دیگر به مسؤولان 

دولتی مشورت دهند.
طی هفته هــای اخیر با همــکاری وزارت امور 
اقتصادی و دارایی و ســازمان برنامه وبودجه کشور، 
هیئتی از صندوق بین المللی پول )IMF( به مدت 
دو هفته در ایران حضور داشــتند تا مشاوره ای در 

برخی مباحث اقتصادی به مسؤولان بدهند.
طبق آنچه که از سوی ســازمان برنامه وبودجه 
کشور اطلاع رســانی شده اســت هیئت چهار نفره 
صندوق بین المللی پول به همراه سرپرست معاون 
این صنــدوق در امــور مالی در ایران به مســائل 
مهم،  حســاس و اســتراتژیک این روزهای اقتصاد 
کشــور یعنی اصلاحات ســاختاری برنامه وبودجه 

پرداخته اند.
در این جلســات مسائلی مانند توسعه مشارکت 
عمومــی و خصوصــی، بودجه ریــزی و نظارت بر 
شــرکت های دولتی و بودجه ریزی میان مدت بحث 

و بررسی صورت گرفته است.
مشــهور اســت که صندوق بین المللی پول به 
جمع آوری اطلاعات اقتصادی کشــورها می پردازد. 
چنانکــه بعد از جنگ و در زمان دولت ســازندگی 
زمانی که قرار بود صندوق بین المللی پول وامی را 
برای توسعه فاضلاب در ایران اختصاص دهد، برای 
پرداخت این وام خواستار دریافت اطلاعاتی درباره 
خانواده شــهدای جنگ تحمیلی شده بود. با فرض 
این موضوع در شــرایط جنگ تمام عیار اقتصادی و 
ظالمانه، حضور یک تیم از صندوق بین المللی پول 

چه معنا و مفهومی خواهد داشت؟
در جریان ارائه لایحه بودجه ســال 98 به سران 
قــوا، مقام معظــم رهبری علاوه بر افزایش ســهم 

صندوق توســعه ملی توصیــه کردند که اصلاحات 
ســاختاری بودجه، نگاه دوســالانه به این بودجه و 
کاهــش هزینه های غیر ضرور در دســتور کار قرار 
گیرد، بــه همین علت برای انجام اصلاحات مجدداً 

به سازمان برنامه وبودجه بازگشت.
برای اینکه بتوان از مشورت کارشناسان خارجی 
در موضوع حساس و اســتراتژیک بودجه استفاده 
کــرد باید اطلاعات دقیقی در اختیار آن ها قرار داد 
تا بتوان از نسخه پیچی کارشناسان صندوق آن هم 

در جنگ اقتصادی بهره  برد.
ایــن در حالی اســت که در اواســط دهه 80 
طراحــی  روی  داخلــی  کارشناســان  شمســی، 
بودجــه میان مدت کار کارشناســی و برنامه ریزی 
متعددی انجام دادند که ایــن فعالیت مورد اقبال 

تصمیم گیران قرار گرفت.
برای شــفاف شــدن ابعاد حضور کارشناســان 
صندوق بین المللی پول در شرایط جنگ اقتصادی 
به سراغ عبدالمجید شــیخی کارشناس اقتصادی 

رفتیم.
این کارشناس اقتصادی در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری فارس، در پاسخ به این سؤال 

کــه طی هفته  هــای اخیر هیئتی از کارشناســان 
صنــدوق بین المللی پول به منظور بررســی بودجه 
میان مدت، مشــارکت عمومی، خصوصی و بودجه 
شــرکت های دولتی با همــکاری وزارت اقتصاد و 
ســازمان برنامه وبودجه جلســاتی را برگزار کردند، 
اظهار کرد: انجام این کار از ســوی مسؤولان دست 
کمی از خیانت ندارد. اکنون که در جنگ اقتصادی 
هستیم این نوع همکاری می تواند ترفندی باشد تا 

اطلاعات اقتصادی ما به دشمن منتقل شود.
عبدالمجید شــیخی با تأکید بــر اینکه صندوق 
بین المللــی پول و بانک جهانی زیر ســیطره اروپا و 
آمریکا بوده و بدون تأیید صهیونیسم جهانی مسؤولان 
آن منصوب نمی شــوند، گفت: در شــرایط کنونی، 
دشمن آرایش جنگی در قبال ما دارد، دعوت از آن ها 

چه اطلاعات خوب و ارزش افزوده ای به ما می افزاید؟
وی تصریــح کــرد: بدون ارائــه اطلاعات ریز و 
جزئی در شــرایط جنگ اقتصــادی چه راه حل و 
نســخه ای قرار است پیچیده شود. این اقدام خلاف 

مصالح ملی بوده و خیانت بار است.
این کارشــناس اقتصــادی خواســتار پیگیری 
موضوع از ســوی قوه قضاییه شد و عنوان کرد: در 

نســخه های صندوق بین المللی پول مزیتی وجود 
ندارد. سال هاســت به ما تسهیلاتی نمی دهند این 
در حالی است که ما ســعی کرده ایم حق عضویت 
را برخــلاف محدودیت های بانکی به موقع پرداخت 
کنیم. بخشــی از تظاهرات مردم اروپا نیز به دلیل 
اجرای سیاست های صندوق بین المللی پول و بانک 

جهانی است.
شــیخی ادامــه داد: بانک جهانی در گذشــته 
شــرایطی را برای پرداخت وام تعیین کرد که یکی 
از آن ها کاهش هزینه های عمومی بود؛ در حقیقت 
 آن ها به تبعات دیکته ای که به کشــورها می کنند 

کاری ندارند.
وی تصریــح کــرد: از دیگر اقدامات تأســف بار 
انحــلال نهاد مقدس جهاد ســازندگی بــود که با 
توصیــه صندوق بین المللی پول و توســط مجلس 

ششم انجام شد.
به گفته این کارشــناس اقتصادی، تحلیل های 
اقتصادی به دوراز تحلیل مســائل سیاسی نمی تواند 
صورت بگیرد؛ حرکت انجام شــده ناشــی از تفکر 
غرب گرایانه مسؤولان اســت و هدف  آن ها گرفتن 

اطلاعات در شرایط جنگ اقتصادی است.

کار و مدیریت جهادی با بزرگ ترین نیروگاه کشور چه کرد؟

15 دستاورد کم نظیر نیروگاه دماوند در سایه تحریم

نسخه پیچی صندوق بین المللی پول 
برای اصلاح بودجه ایران در جنگ اقتصادی

افتخارآفرینی در سایه حجاب؛ داور بین المللی کاراته از دغدغه ورزشکاران لرستان می گوید
ســپهرغرب، گروه ورزشــی: نســرین 
بوده که  لرســتانی  از قهرمانان  موســیوند 
پیش تر با حفظ حجاب و شــئونات اسلامی، 
بین المللی  افتخارآفرینی زیادی در مسابقات 
کاراته داشته  است و امروز نیز در قامت داور، 
حضور افتخارآمیزی در مجامع و مسابقه های 

بین المللی دارد.
نسرین موســیوند، کاراته کای بروجردی یکی از 
بانوانی است که بارها پرچم جمهوری اسلامی ایران 
را در خارج و داخل کشور در مسابقه های آسیایی و 

بین المللی برافراشته است.
وی اما دل پری از نامهربانی های متولیان ورزش 
دارد، به طوری که به گفته خودش پس از مسابقات 
آسیایی ســنگاپور 2017 و کسب مدال طلا دیگر 
در هیچ مســابقه ای شــرکت نکــرده و به نوعی به 

عدم حمایت مسؤولان اعتراض کرده است.
موســیوند البته سال 2019 و کمتر از چند ماه 
پیش در مســابقات جهانی آرپاچای باکو به عنوان 
تنهــا داور زن 90 درصــد از مســابقات آقایان را 

قضاوت کرد که در جای خود قابل  تحسین است.
این ورزشکار معتقد است؛ بی توجهی به قهرمانان 
ورزشــی موجب مهاجرت آنان به استان های دیگر 
شده که در بلندمدت خسارات جبران ناپذیری را به 

ورزش استان وارد می کند.
وی متولد ســال 1364 در شهرســتان بروجرد 
و دارای مدرک ارشــد فیزیولوژی ورزش است که 
از دوران ابتدایــی به کاراتــه روی آورده و علاوه بر 

مربیگری کاراته در دانشگاه نیز تدریس می کند.
موسیوند مقام نخست مسابقات آسیایی سنگاپور 
در ســال 2017، مقام سوم مســابقات بین المللی 
کاپ ایران زمیــن در ســال 2011، مقــام ســوم 
مســابقات بین المللی تهران در سال 2008، مقام 
سوم مسابقات جهانی اوکراین کاپ دریای سیاه در 

ســال 2006 و مقام سوم مسابقات بین المللی کاپ 
ایران زمین در سال 2004 را در کارنامه خود دارد، 
وی علاوه بر ایــن، قهرمانی های متعددی را نیز در 

سطح استانی و ملی کسب کرده است.
با این قهرمان ورزشــی که صریح و روشــن از 
وضع ورزش اســتان به ویژه بروجرد انتقاد می کند 
گفت وگوی کوتاهــی انجام داده ایم که ماحصل آن 

را در ادامه می خوانید.
     چرا پس از مسابقات آسیایی سنگاپور 
دیگر در هیچ مسابقه ای حضور پیدا نکردید؟

درواقع غیبتم در مســابقات ورزشی، اعتراض به 
عدم حمایت ها از ورزشــکاران و قهرمانان ورزشــی 
بود، من باید برای شــرکت در مســابقات از جیب 
خــودم هزینه می کردم و درنهایت حتی یک جمله 
قدردانی هم سهم من نبود. این نامهربانی ها موجب 
دلســرد شــدن من شــد و ترجیح دادم دیگر در 

مسابقه ای شرکت نکنم.
     مشکلات ورزش استان چیست؟

نبود امکانات و حمایت هــای مالی، عمده ترین 
چالشــی بوده کــه ورزش اســتان بــا آن مواجه 
اســت که این معضلات را بارهــا و بارها در محافل 
مختلف مطرح کرده ایم، اما متأســفانه نتیجه ای در 
برنداشته؛ شــرایط به گونه ای است که هر ورزشکار 
حتی ورزشــکاران عضو تیم ملی خیلی از هزینه ها 
را خودشــان باید تأمین کنند. در لرستان به دلیل 
نبود کارخانه ها وضعیت ورزشکاران نسبت به بقیه 

استان ها بغرنج تر است.
نبــود حمایت هــای مالی باعث شده اســت در 
لرســتان تیم های ورزشــی لیگ نداشــته باشند 
درحالی کــه وجود لیگ باعث برگزاری مســابقات 
متعــدد و آمادگی ورزشــکاران می شــود، درواقع 
فراهم نبودن شــرایط سبب شــده تعداد زیادی از 
ورزشــکاران بــرای تیم های دیگر مســابقه داده و 

به تدریج از اســتان خارج شوند که این اتفاق خوبی 
برای ورزش استان نیست.

     اوضاع در بروجرد چگونه است؟
واقعیتش را بخواهید وضع در بروجرد به مراتب 
وخیم تر از استان است؛ نه تنها کاراته بلکه رشته های 
دیگر نیز با مشکلات فراوانی مواجه هستند، کاراته 
بروجرد درحالی که پیشینه قابل قبولی دارد اما فاقد 

خانه کاراته است.
     یعنی تا این حد وضع ورزش وخیم است؟

بلــه، یعنی اگر ورزشــکاری به هــوای حمایت 
اداره ورزش و جوانــان یــا ارگان دیگری پا به این 
عرصه بگذارد به جایی نمی رسد، مگر اینکه خودش 
بخواهد پیشرفت کند و در این صورت باید از جیب 

خود هزینه ها را تأمین کند.
     ظرفیت ورزشــکاران لرســتان در 

ورزش های رزمی را چگونه ارزیابی می کنید؟
لرســتان در ورزش های رزمی یک  قطب است 
که در صورت فراهم بودن شرایط و بستر موردنیاز 
می تواند حرف های زیادی برای گفتن داشته باشد.
     علت موفقیت خود را در چه می بینید؟
حمایت خانواده؛ چراکه همیشه و در هر شرایطی 
به تصمیم های من احترام گذاشــته اند. علاوه بر آن 
توکل بر خدا، پشــتکار و تلاش و همچنین رشــته 
تحصیلی مرتبط بــا ورزش ازجمله دلایل موفقیت 

من در میادین و مسابقه های مختلف بوده است.
     نظرتان در مورد حضــور بانوان در 
عرصه های ورزشــی چیســت؟ حجاب مانع 

پیشرفت ورزشکاران نمی شود؟
امــروزه بانــوان در میادیــن مختلــف حضور 
چشمگیری داشته و در مواردی از آقایان نیز جلوتر 

بوده اند، در ورزش نیز همین طور است.
خیــر، قاطعانه می گویم حجاب مانع پیشــرفت 
بانوان در عرصه ورزش نمی شــود؛ در همین کاراته 

به محض رفع مشــکل حجاب در مسابقات رسمی، 
بانــوان توانایی خود را بهتر نشــان دادند، کســب 
مدال هــای رنگارنگ گــواه این ادعا اســت. نمونه 
توانایی بانوان در عرصــه ورزش خانم عقیلی داور 
جهانی اهل خرم آباد اســت. من معتقــدم باید به 

بانوان میدان داده شود تا خود را نشان دهند.
     از داوری تان در مسابقات باکو بگویید.
در مسابقات باکو تنها داور زن بودم که با حجاب، 
بیشتر از 90 درصد مسابقات آقایان را داوری کردم که 
تجربه خیلی خوبی بود؛ داوران، مربیان و ورزشکاران 
برایشــان عجیب بود که یک داور زن باحجاب داوری 
کند. من به دنبال این هستم که مدارج داوری را طی 
کرده و در میادین مختلف ملی و بین المللی حضوری 

چشمگیر داشته باشم.
     از مســؤولان ورزشی و غیر ورزشی 

استان چه درخواستی دارید؟
ورزشــکار عمر، جوانی و ســلامت خود را برای 
شرکت در مســابقات، تربیت بازیکن و کسب مقام 
و مــدال می گــذارد، اما درنهایــت چیزی عایدش 
نمی شود، حداقل انتظار و خواسته شان وجود شغل 
ثابتی اســت که متأسفانه در اســتان ما کمترین 

توجهی به آن نشده است.
بســیاری از قهرمانان جهانی ما در لرســتان به 
دست فروشــی و مسافرکشــی روی می آورنــد که 
اتفاقی تلخ و دردناک است، قهرمانان ورزشی حتی 
در شــغل آزاد نیز از حمایتی برخوردار نیســتند؛ 
بنابراین به مســؤولان می گویم که اگر می خواهند 
قهرمانان ورزشــی استان حفظ شــوند و قهرمانان 
بهتر از خودشان را تربیت کنند به فکر شغلی برای 

آن ها باشند.

ســپهرغرب، گروه ورزشی: رئیس هیئت 
کشتی اســتان همدان گفت: مسابقات جام 
سردار شهید حاج حسین همدانی در مهرماه 
برگزار می شود و برگزاری هرساله این جام را 

در تقویم مسابقات ثبت می کنیم.
حمیدرضا یاری یکشنبه هفته جاری در جلسه 
نشســت رئیس هیئت کشــتی همدان بــا جامعه 
داوری کشــتی اســتان، اظهار کرد: مشکل کشتی 
همدان پول و مســائل مالی نیســت؛ مشکل اصلی 
نبود همدلی اســت و ورزش نخست همدان تنها با 

وفاق به جایگاه اصلی خود می رسد.
وی افزود: کشتی استان همدان، مدال آور المپیک 
و مسابقات جهانی و آسیایی پرورش داده، اما در حال 
حاضر خبری از افتخارآفرینی کشتی گیران استان در 

میادین ملی و جهانی نیست.

رئیس هیئت کشــتی استان همدان با اشاره به 
اینکه تعداد کمی در جامعه کشتی استان به دنبال 
نام و نان هستند، تصریح کرد: این افراد زمانی که از 
مسؤولیت خود به هر دلیلی کنار گذاشته می شوند 

بازی را به هم می زنند و حاشیه سازی می کنند.
یاری عنوان کرد: وقتی خــودم به عنوان رئیس 
هیئت از ورود به کشــتی انگیزه مالی ندارم اجازه 
نمی دهم برخی افراد با چنین انگیزه ای برای ورزش 
نخســت استان حاشیه سازی کنند و بازی را به هم 

بزنند.
وی با اشــاره به اینکه یک ماه اســت که برای 
ایجــاد وفاق و همدلی بین اهالی کشــتی اســتان 
تلاش کرده ام، ادامه داد: اگر احســاس کنم فرد یا 
افــرادی در حال تحریک دیگران و حاشیه ســازی 
هســتند جرأت آن را دارم که نامشــان را مطرح و 

با آن ها برخورد کنم.
یــاری با اشــاره به اینکه 20 ســال اســت در 
حوزه های مختلف در اســتان مدیــر بوده ام، تأکید 
کرد: با جوسازی یکی، دو نفر خراب نمی شوم و نوع 

برخورد با این افراد را می دانم.
رئیس هیئت کشتی استان همدان با اعلام اینکه 
برای ســال 98 به غیراز اعزام به مسابقات کشوری، 
برگزاری 37 مســابقه درون اســتانی برنامه ریزی 
شده اســت، اضافه کرد: این مسابقات پس از پایان 
ماه مبــارک رمضان کلید می خورد و از مســؤول 
برگزاری مسابقات هیئت درخواست کردم تمام این 

37 مسابقه بدون کم وکاست برگزار شود.
یاری در رابطه با نشست چند روز گذشته خود 
با جامعه مربیان کشتی اســتان نیز، گفت: در این 
جلســه به این نتیجه رســیدیم که تیم های استان 
سرمربی داشته باشــند و از مربیان سازنده نیز در 

کادر تیم استفاده شود.
وی خاطرنشان کرد: ســرمربی مانند کاتالیزور 
عمل می کند و در کنار سرمربی، مربیان سازنده که 
کشــتی گیران را پرورش داده اند نیز در اردو حضور 

داشته باشند.
رئیس هیئت کشــتی استان همدان با اشاره به 
اینکه مربیان سازنده اســتان به من اعتماد کنند، 
یادآوری کرد: اجازه نخواهم داد حق مربیان سازنده 
تضعیف شــود، با تمــام قدرت از مربیان ســازنده 
حمایــت می کنم و مربیان کم کار نیز جایی در این 

هیئت نخواهند داشت.
یاری با بیان اینکه به گونه ای در تیم های استان 
کادرسازی کرده ایم که سلیقه شخصی در انتخاب ها 
دخیل نباشــد، ابراز کرد: هر مربی ســازنده ای که 
شاگردش در مسابقات کشــوری مقام بیاورد مورد 

تقدیر و تشویق هیئت قرار می گیرد.
وی تصریح کرد: هــر میزان در بخش مربیان و 
داوران سرمایه گذاری کنیم ضرر نخواهیم کرد زیرا 
با ایجاد انگیزه برای مربیان و داوران، موتور کشتی 

همدان را به حرکت درمی آوریم.
رئیس هیئت کشــتی اســتان همدان با اشاره 
به اینکه برنامه های تدوین شــده و مناســبی برای 
مسابقات ســال 98 تدارک دیده ایم، تصریح کرد: 
مسابقات جام سردار شهید حاج حسین همدانی در 
مهرماه برگزار می شود و برگزاری هرساله این جام 

را در تقویم مسابقات ثبت می کنیم.
یاری با بیان اینکــه بی تردید بعد از پایان دوره 
چهارساله ریاست حتماً از مسؤولیتم کنار می کشم 
تا سرپرســت شــرایط برگزاری انتخابات را فراهم 
کند، گفت: اگر جامعه کشــتی از عملکردم راضی 
بودند و علاقه داشتند که در این مسؤولیت حضور 
داشته باشــم در انتخابات ثبت نام می کنم در غیر 
این صورت در انتخابات شــرکت نخواهم کردف اما 
در دوران حضورم در هیئت کشــتی اســتان اجازه 

نمی دهم زیاده خواهان به رفتارشان ادامه بدهند.

رئیس هیئت کشتی استان همدان:

مسابقات کشتی جام شهید همدانی مهرماه امسال 
برگزار می شود


